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Sayın Milletvekillerimiz,  

Değerli Meclis ve Yönetim Kurulu Başkanlarım,  

Yönetim ve Meclis Divanı Temsilcisi Arkadaşlarım, 

Kıymetli Genel Sekreterlerimiz,  

 

Hepinizi saygıyla selamlıyorum. Muğla Borsası ve Odaları olarak üyelerimizin 

sorunlarının çözümü için güç birliği yaptığımız bölgesel toplantımıza hoş geldiniz.  

Öncelikle 14 Mayıs seçimlerinde TBMM’de Muğlamızı temsil etmek üzere seçilen 

milletvekillerimizi tebrik ediyor, başarılar diliyorum. İş dünyasının sesine kulak 

vermek için bugün bizimle olan vekillerimize ayrıca teşekkür ediyorum.  

 

Fethiye’den hepinize selam getirdim. Fethiye olarak, Cumhuriyetimizin 100’üncü 

yılında ayrı bir heyecanı yaşıyoruz. 25 yıldır ısrarla dile getirdiğimiz il olma 

talebimizin yerine gelmesi için çalışıyoruz.  

 

Aslında Fethiyemiz il olmayı çoktan hak eden bir ilçe.  Gerek ürettiği katma 

değer, gerekse tarım, ticaret, sanayi, en çok da turizm kapasitesi ile birçok ilden 

çok daha büyük bir ekonomiye sahip.  

 

Özellikle son yıllarda pandeminin de etkisiyle yaşanan hızlı nüfus artışına paralel, 

turizm ve ticaret dinamiklerimiz değişti ve ekonomimizin hacmi ciddi oranda 

arttı.  Ancak Muğla’ya 135 kilometre uzaktayız ve zorunlu işlemler ve hizmetler 

için il merkezine gidip gelmek neredeyse 1 günümüzü alıyor. Bu da ciddi anlamda 

zaman ve emek kaybı demek.  

 

Öte yandan bu uzaklık bazı hizmetlerin yeterince ve zamanında Fethiyemize 

ulaşmamasına neden oluyor.  

 

Fethiye, il olmak için gerekli en az 100 bin nüfus ve il merkezine en az 30 

kilometre uzaklıkta olması kriterlerine göre de il olması gereken ilçeler içinde 

ilk sıralarda yer alıyor. 

 

Fethiye Ticaret ve Sanayi Odası olarak, Fethiye’nin il olmasını istiyor ve bunun 

için yapılan girişimlere tam destek veriyoruz. Sizlerden de bu konuda 

yürüttüğümüz lobi çalışmalarına destek vermenizi talep ediyorum.  

 

Kent kültürünü tarihinden alan ve il olmayı uzun yıllardan beri hak eden 

Fethiyemize, Cumhuriyetimizin 100’üncü yılında İL olmak çok 

yakışacak.  
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Değerli Milletvekillerimiz,  

Değerli dostlarım, 

 

Fethiyemizin çözüm bekleyen birkaç sorununu sizlere aktarmak istiyorum.  

 

Bunlardan en önemlisi ve acil çözüm bekleyeni yat çekek yeri sorunu.  

 

Çocuklarımızın, torunlarımızın geleceğini korumak ve turizmde sürdürülebilirlik 

açısından Fethiye Körfezimizi, dünyaca ünlü koylarımızı korumak en önemli 

görevimiz.  

Bunun için körfez kirliliğinin başlıca sebeplerinden olan ve şehir içinde kalan yat 

çekek ve imalat yerinin taşınması ve daha modern, atık bertaraf tesislere sahip 

yeni bir yer için acilen harekete geçmemiz gerekiyor.  

 

Hâlihazırda çekek yeri olarak kullanılan Karagözler bölgesi, iç körfezde olduğu 

için, tekne imalatı, bakımı ve onarımı sırasında ortaya çıkan kimyasal maddeler, 

deniz suyuna karışarak körfez kirliliğini daha da artırıyor.  

 

Öte yandan, tekne imalatı ve çekek yeri işletmeciliği yapan işletmelerimiz mevcut 

çekek yerinin, çok dar ve mevzuatlara uygun olmaması nedeniyle imalat, bakım, 

onarım gibi faaliyetlerini yürütmekte çok zorlanıyorlar.  Fethiye, yat imalatında, 

Türkiye'nin ilk sıralarında yer alarak, marka haline gelebilecekken, yer problemi 

nedeniyle yat imalat sektörümüzün gelişmesi ve ilerlemesi de imkânsız hale 

geliyor.  

 

Uzun yıllardır gündemde olan bu sorunun ivedilikle çözülmesi, başta denizcilik 

sektörü olmak üzere bölgemizin en önemli önceliklerinden biri. Bu noktada 

Karaot mevkiinde yapılması planlanan yat çekek yerinin ya da Çiftlik bölgesinde 

planlanan çekek yerinin ivedilikle hayata geçirilmesi çok büyük önem arz ediyor.  

 

Sayın milletvekillerim sizlerin desteği bizim için çok önemli; bu sorunun Çevre ve 

Şehircilik Bakanlığı, Muğla Büyükşehir Belediyesi ve Fethiye Belediyesi 

nezdindeki girişimlerle birlikte çözülmesi için birlikte hareket etmeye hazırız. 

 

Değerli katılımcılar  

Bölgemizin bir diğer sorunu da imar sorunu. Bildiğiniz gibi Fethiye-Göcek bölgesi 

1988 yılından bu yana Özel Çevre Koruma Bölgesi.  

Fethiye’nin büyük bir bölümü de ÖÇKB sınırları içerisinde bulunduğundan imar 

planları Özel Çevre Koruma Kurumu tarafından hazırlatılmıştır. 
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Bu plan hükümlerine göre üretilen konutların, bölgemiz insanın yaşam tarzına, 

standartlarına ve taleplerine uymaması, ne yazık ki kaçak yapılaşmaya neden 

oluyor. Bu durum ve yapım tekniklerindeki ilerleme de göz önüne alınarak plan 

hükümlerinin revizyonu bir zorunlu haline geldi.  

  

Ekim 2020’de yapılan revize ihtiyaçları karşılamamıştır bu nedenle yöre 

dokusuna, bölgemiz amaçlarına uygun plan hükümlerinin revizelerin yapılmasını 

talep ediyoruz.  

 

Zamanınız almamak için detaylara girmek istemiyorum.  

 

Sayın vekillerim, özellikle gözbebeğimiz Kayaköy ve Ölüdeniz’de yaşanan imar 

sorunların çözümü noktasında desteğinizi beklediğimiz bu konunun detaylarını 

size bir rapor halinde sunacağız.  

 

Sayın Milletvekillerimiz,  

Değerli katılımcılar, 

 

Gündeme getireceğim son konu aslında hepimizi hatta tüm Türkiye’yi ilgilendiren 

bir sorun. Özellikle ekonomide yüksek enflasyonun neden olduğu gizli kriz 

döneminde üyelerimiz ciddi sıkıntılar yaşıyor ve üstlerindeki yükün bir nebze de 

olsa azaltılmasını istiyor.  

Bu yüklerden en önemlisi ise şüphesiz,  işveren-çalışan çalışma hayatının iki 

tarafını da etkileyen; istihdam üzerindeki vergi yükü. 

 

Ülkemizde, KDV ve gelir vergisi oranları çok yüksek. Ve vergi gelirlerinin büyük 

bir bölümü ücretli kesimden alınıyor.  

 

İstihdam üzerindeki vergi yükü, özellikle yüksek enflasyon ortamında çalışanları 

daha da mağdur ediyor.  

 

Çalışan ücretleri üzerinden alınan gelir vergisi, damga vergisi, SSK primi ve 

işsizlik sigortası primi gibi istihdam üzerindeki tüm bu vergi ve yükler, özel 

sektörün rekabet gücünü de olumsuz etkiliyor.  

İstihdam üzerindeki bu ağır yük, ülkemizde ne yazık ki yeni yatırımları 

engelleyip, kayıt dışını büyütürken, işletmelerin rekabet gücünü ve istihdam 

artışını zayıflatıyor.  

 

Öte yandan kamu personeline ödenen ücretlere ilişkin vergi muafiyet ve 

istisnaları kamu personeli ile özel sektörde istihdam edilen işçi ücretleri 
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üzerindeki vergi yükünün farklılaşmasına yol açıyor. Bu durumun anayasal 

vergileme ilkeleriyle uyumlu olduğunu söylemek güçtür. 

 

Bu nedenle istihdam üzerindeki vergi ve prim yükünün azaltılması gerekiyor. Bu 

konuda alınacak önlem işsizliğin önlenmesi, girişimciliğin desteklenmesi 

açısından da önemlidir.  

 

Değerli Başkanlarım, bu konuda daha önce yaptığımız gibi Muğla Odaları ve 

milletvekillerimizle tek ses olmayı ve taleplerimizi gerekli mercilere hatta 

Ankara’ya hep birlikte iletmeyi öneriyorum.  

Toplantımızın verimli geçmesini diliyor, ev sahipliği için Milas Ticaret ve Sanayi 

Odası Meclis Başkanımız Mustafa Yüksel ve Yönetim Kurulu Başkanımız Reşit 

Özer’e ve toplantımıza katkı sunan başta Oda başkanlarımız olmak üzere tüm 

katılımcılara teşekkür ediyorum.  

 

Saygılarımla. 


